
Fra: Joachim Leganger <joachimleganger@hotmail.com>  

Sendt: 22. september 2020 20:27 

Til: Jonas Bjørn Jensen (Borgerrepræsentationen) <Jonas_Bjorn_Jensen@kk.dk>; Borgmesteren Kultur 

<BorgmesterenKFF@kk.dk>; Christopher Røhl Andersen (Borgerrepræsentationen) 

<Christopher_Rohl_Andersen@kk.dk> 

Emne: Re: Røde Plads er unødvendigt blevet en skatepark og basketbane. 

 

Kære Jonas, Franciska og Christopher,  

 

Jeg bor ud til den Røde Plads på Nørrebro og vil i forlængelse af nedenstående artikel bragt i Mitnørrebro, 

give en beboers førstehåndserfaring fra pladsen og dets nuværende brugergruppe. Artiklen: 

https://mitnorrebro.dk/skaterne-paa-den-roede-plads-kan-se-frem-til-permanent-

anlaeg/?fbclid=IwAR2NMkILYtUuEemSwXvCG114M-_eWwXiJDM0HH_VSpMOnI9MryL-6j4zPdU 

 

Efter min sidste henvendelse til forvaltningen, blev skaterelementerne fjernet. Det var rart i en periode for 

os der bor ud til den Røde Plads.  

 

Dog med den effekt at skaterne har båret bænkene ind på multiområdet og netop placeret et flertal af nye 

elementer af træ og jern med den effekt at støjen er intet mindre end ulidelig.  

Jeg har vedhæftet er en video af nogle af de støjgener vi oplever ved skaternes brug af pladsen. Det skal 

understreges at videoen er optaget fra min lejlighed, kl: 00:25 midt om natten og varede i en lille times tid. 

Vi har optagelser fra dagtimer og nattetimer, men vi tænker at et enkelt eksempel er nok.    

 

Det er ærgerligt at multiområdet udelukkende bliver brugt som skater-areal og afføder, efter min og flere i 

bebyggelsen, flere negative effekter end positive med sig.  

 

Jeg kunne forstå på stedfortrædende borgmester Karina Vestergård Madsen, Serviceområde chef jon Pape 

og stedfortrædende serviceområdechef Nikolaj Hvingtoft Hansen at henblikket med denne plads var at give 

plads til de forskelligartede aktiviteter, der finder sted på byens pladser. Som der konkluderes fra 

kommunens side så har skaterne siden etableringen af Den Røde Plads taget ophold og brugt pladsen 

meget aktivt – altså udelukkende- , ligeledes har forvaltningen modtaget negative tilkendegivelser i forhold 

til at skaterne fylder for meget og bevæger sig i høj fart mm.  

  

Derudover var det forvaltningens hensigt og forsøg på at tilgodese alle pladsens brugere blandt andet ved 

at etablere et mindre multiareal centralt på pladsen med en glattere belægning, som burde mindske lyden 

og dermed støjen fra blandt andet skatere. Dette er dog ikke tilfældet, da der uden den glatte belægning 

næppe ville befinde sig skatere, da brosten ej er lige så sjove at køre på som den glatte belægning. Dermed 

er belægningen en forudsætning for skaternes eksistensgrundlag på pladsen. Derudover må det 

konstateres at skaterne producerer en større mængde lydgener ved brug af de opstillede elementer, der 

har samme effekt som en tromme med deres store træoverflader.  

 

Forvaltningen har placeret dette multiareal således at det kunne bruges i forbindelse med arrangementer 

med scener eller lignende, da det er nemmere at rengøre efterfølgende. Men samtlige arrangementer 

siden indførslen af pladsen har været placeret i hjørnet foran vores andelsboligforening og biblioteket 

netop som arrangementet i dag. Dermed er argumentet ikke validt, da pladsen ikke bruges som det er 

tiltænkt. I øjeblikket er der permanent blevet slået en trailer op foran vores forening, som skal danne 

rammerne om et ungdoms-byggeprojekt, dette kan fx ikke placeres på multiområdet som er centralt på 

pladsen grundet skaternes tilstedeværelse. Projektet og arrangementerne viger derfor pladsen for 

skaterne.  
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Da det heller ikke fra forvaltningens side har været tanken at pladsen udelukkende skulle fungere som en 

permanent skatebane, men det nu er faktum, så har vi en forespørgsel om forvaltningen og den politiske 

side vil genoverveje multiarealet og nedlægge det, da skaterne og deres elementer ej er mulige at holde fra 

pladsen, da der blot kommer nye elementer tilbage, når gamle er fjernet.  

 

Argumenterne er de ovenstående men opsummeret:  

o Pladsen bruges ikke til det ønsket formål og er blevet en permanent skatebane til 

gene for områdets beboere. Dvs. brugsretten til området er uofficielt skaternes og 

ej børnefamilier eller lign, som ønsker at bruge området.   

o Der findes en permanent skatebane 50m derfra, mod Hillerødgade. 

o Forvaltningen ”Vi vil slå et slag for, at det bliver en multifunktionel løsning og at 
den ikke fylder hele arealet, således at området også kan bruges i andre 

sammenhæng også.” 

o Det er en omkostning for forvaltning at fjerne elementerne, samt tidsforbrug på 

dialog med interessenter.  

o Vi har en fornemmelse af øget hærværk i nærområdet i form af graffiti og inventar 

(bænke) er blevet fjernet fra andre brugergrupper til udelukkende skaternes.  

o Lydgenerne er på højde med byggeri og foregår hele døgnet. Normalt må byggestøj 

kun være i tidsrummet 07:00 – 19:00 men områdetsbeboere bliver udsat for 

unormalt meget støj, selvom vi bor i byen, døgnet rundt.  

 

Jeg og områdetsbeboere håber inderligt at forvaltningen og den politiske side vil se nærmere på 

problemstillingen, så det igen bliver rart at bo ud til Den Røde Plads. Pladsen rummer et utal af andre 

muligheder end en skaterplads, som der findes 50m derfra. I dette utal af muligheder ligger potentialet til 

at danne rammerne om et skønt Nørrebro, hvor pladsen kan figurerer som et fælles samlingspunkt. Vi 

ønsker at tage afstand fra pladsen på nuværende tidspunkt fordi det ikke er et trygt sted for forældre og 

børn, da skaterne er i høj fart og netop er på fornavn med flaskesamlerne, og lærer pushere at skate jf. 

’superbrugeren’ Søren Nordal Enevoldsen. 
 

De bedste hilsner 

Joachim Leganger 

+45 4140 0801  

 

  

Fra: Mathis Gallego-Pedersen <DG5L@kk.dk>  

Sendt: 12. september 2020 09:37 

Til: Joachim Leganger <joachimleganger@hotmail.com>  

Emne: Re: Røde Plads er unødvendigt blevet en skatepark og basketbane. 

 

Kære Joachim. 

  

Jeg er ked af, at i føler jer generet af skaternes brug af Den Røde Plads. Jeg må dog nok desværre meddele 

dig, at jeg tror skaterne er kommet for at blive, da det er min fornemmelse, at deres tilstedeværelse 

generelt opfattes som positiv. 

  

mailto:DG5L@kk.dk
mailto:joachimleganger@hotmail.com


Du har ret i, at det er omkostningstungt at blive ved med at fjerne opsatte skate-elementer. Det er der også 

andre der er begyndt at indse. Nu ser det ud til, at Kultur- og fritidsudvalget vil forsøge at finde midler til en 

permanent løsning: https://mitnorrebro.dk/skaterne-paa-den-roede-plads-kan-se-frem-til-

permanent-anlaeg/?fbclid=IwAR2NMkILYtUuEemSwXvCG114M-

_eWwXiJDM0HH_VSpMOnI9MryL-6j4zPdU 

  

Vi vil slå et slag for, at det bliver en multifunktionel løsning og at den ikke fylder hele arealet, således at 

området også kan bruges i andre sammenhæng også. 

  
Indtil der er en permanent løsning, kan det nok ikke undgås, at brugerne vil opsætte elementer og at 

kommunen vil fjerne dem igen. 

  
Med venlig hilsen  

Mathis Gallego-Pedersen 

Byrumsforvalter 

Nordvest 

_________________________________________ 
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Teknik- og Miljøforvaltningen  

Parker, Kirkegårde og Renhold  
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Mobil 2325 8687 
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EAN 5798009809452 
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